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Justerat den Justerat den  

 

 

 

Ingrid Dalén Jan Lamby   

 

 

Närvarande: 

Ordförande Ingrid Dalén (HSO/FUB) 

Ledamöter Jan Lamby (HSO/HRF) 

 Anna Källström (HSO/R) 

 Göran Gustafson(SRF) 

 Berit Hinderson(HSO/FHLIS)  

Inger Svedmyr (HSO/ El-

överkänsligas förening) 

 Amir Amirriazi (DHR)  

 

  

 

Dessutom närvarade föredragande handläggare.  

  

 

   

§ 1  Fastställande av dagordning 

 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 2  Föregående protokoll 

 

Rådet godkände protokoll nr 1/2009 som lades till hand-

lingarna. 

 

 

 

§3  Inkomna och utgående skrivelser 
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Anmäldes inkomna protokoll vilka lades till handlingarna: 

 

Protokoll nr 14/2008 från Kommunstyrelsens handikappråd. 

 

Protokoll nr 11/2008 från handikapprådet för Trafik- och 

Renhållningsnämnden och Stockholm Parkering.  

                     

                    Ordförande presenterade ett förslag till svar på skrivelse från  

                    Anders Folkesson, Farsta, ang. sophämtning. 

                    Förslaget godkändes. 

  

Remiss av motion om byggande av hisstorn med personhiss 

i Farsta Strand anmäldes.    

 

Rådet svarade följande. 

Handikapprådet saknar den lokalkännedom som behövs för 

att kunna bedöma behovet av den föreslagna personhissen.  

I den delen hänvisar vi till yttrandet från stadsdelsnämndens 

handikappråd. 

 

Rent allmänt menar vi att hissar bör byggas på sådana plat-

ser där terrängen är mycket kuperad och där allmänheten 

tvingas forcera branta gångvägar för att nå viktiga målpunk-

ter.  Men det är viktigt att det finns ett klart uttalat ansvar 

för underhåll och daglig städning av sådana hissar.  Det har 

brustit en hel del i detta hänseende på många håll. 

 

§ 4  Ärenden tagna på delegation 

 

Inga ärenden var tagna på delegation av rådet. 

 

§ 5  Exploateringsnämnden 

  

                    Ordföranden ansåg inte att något av principiellt intresse  

                    fanns att redovisa. 

 

§ 6 Underlag för diskussion med planavdelningen ang. 

granskning av detaljplaner 

 

      Rådet diskuterade det utsända diskussionsunderlaget.  

                    Förslag till kompletteringar och ändringar i dispositionen 

                    framfördes.  Rådet beslöt uppdra till sekreteraren att höra  

med planavdelningens chef Arne Fredlund om underlaget 

                    i stort är vad han förväntar sig inför den gemensamma 

                    överläggningen mellan handikapprådet och  

                    planavdelningen.  Efter beskedet avser rådet att färdigställa  
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                    diskussionsunderlaget. 

                       

§ 7 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för fas-

tigheten Styrpinnen 15 och 19 , i stadsdelen Norrmalm, 

S-Dp 2008-14926-54  

Föredragande: Karl-Johan Dufmats  

Svar senast den 23 februari 2009  

 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet anser att entrén måste göras helt tillgänglig vid Styr-

pinnen 15. Ett sätt kan vara att installera en trapplift, dock ej 

med ”dödmansgrepp”. 

 

Bevarandehänsyn får inte hindra att byggnaden görs till-

gänglig. 

 

Rådet har fått information om att hiss ska installeras i Styr-

pinnen 19 och att entrén till det huset kommer att uppfylla 

lagstiftningens krav på tillgänglighet. 

 

Rådet tackade för informationen. 

 

§ 8 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Norra 

Djurgården 1:49, Osquars Backe 5, stadsdelen Norra 

djurgården, S-Dp 2008-05917-54  

Föredragande: Karl-Johan Dufmats 

Svar senast den 11 mars 2009 

 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Enligt stadens utemiljöprogram ska såväl angöring som 

parkering kunna ske inom 10 m från entréer. Rådet önskar 

att kontoret undersöker med fastighetsägaren hur parkering 

på tomtmarken kan utformas så att kravet uppfylls.   

 

I detta skede kan rådet inte utläsa om lärosalar ska användas 

för fler än 50 personer. Enligt PBL ska de i så fall utrustas 

med fast hörselteknisk utrustning.  Den ska vara sektionerad 

så att personer som är elöverkänsliga kan vistas i lokalen. 

 

Rådet tackade för informationen. 

 

Paus 
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§ 9   Catarina Nilsson, Trafikkontorets tillgänglighetsprojekt, 

önskar träffa rådet för att diskutera lutning på gångvä-

gar i bostadsområden samt tillgängligheten vid Norra 

Stationsområdet. 

  Catarina Nilsson anförde följande: 

 

Vad det gäller lutningarna i Norra Stationsområdet är områ-

dets förutsättningar sådana att Boverkets föreskrifter inte är 

möjliga att följa. Då man valt att exploatera området måste 

man jobba med lutningarna i förhållande till t ex stora gång-

stråk, målpunkter för kollektivtrafiken och bostädernas en-

tréer. Det är mycket viktigt att minsta möjliga lutning efter-

strävas. Då det redan i nuvarande förslag finns gator som lu-

tar mer än vad som anses lämpligt till och med för ramp bör 

inte ytterligare försämringar planeras.  

 

En fråga som bör diskuteras är om en lösning med ”plana” 

gator som slutar i trappa är bättre än lutande gator utan 

trappa och var går lutningsgränsen i så fall. Det man i fallet 

med trappa bör överväga är om det kan anses att man an-

lägger en nivåskillnad och i så fall måste installera hiss. 

 

För personer med nedsatt rörelseförmåga kan det vara svårt 

att använda fler än två ramper efter varandra. 

 

Rådet beslutade att fortsättningsvis uppmärksamma pro-

blemet med gators lutning och konsekvenserna för parker-

ings- och entréförhållanden m.m. vid granskning av detalj-

planer. Rådet överväger att ta upp frågan på presidiemötet i 

vår. 

 

Rådet rekommenderar handikapprådet för Trafik- och ren-

hållningsnämnden samt Stockholm Parkering att också sätta 

sig in i frågan. 

 

Rådet tackade för informationen. 

 

§ 10 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för fas-

tigheten Bergklacken 9 i stadsdelen Ulvsunda,  

S-Dp 2008-19168-54   

Föredragande: Renoir Danyar 

Svar senast den 20 februari 2009 

   

  Rådet hade inget att invända mot förslaget. 
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Rådet tackade för informationen 

 

§ 11 Information om insiktsutbildning för Stadsbyggnads-

nämnden och Stadsbyggnadskontoret  

  

Sekreteraren informerade helt kort om utkastet till insiktsut-

bildning. 

 

Rådet önskar även åskådliggöra för nämnden hur det är att 

vara elöverkänslig och astmatiker. Sekreteraren tar med sig 

förslagen till kommande utbildning. 

 

  

§ 12  Rapporter 

  Inga rapporter har inkommit till rådet under perioden. 

  Remisser  

I ett sent skede har handikapprådet fått ta del av nämndens 

verksamhetsberättelse (VB) för 2008.  Vi har därför inte 

haft någon möjlighet att hinna skriva ett genomarbetat ytt-

rande över den.  Men vi kan inte se att den innehåller några 

väsentliga synpunkter på hur arbetet med tillgänglighetsfrå-

gorna har bedrivits på kontoret. Inte heller nämns handi-

kapprådets arbete, vilket har varit brukligt i tidigare VB. 

Det beklagar vi men inser att det är en konsekvens av att 

stadens styrsystem och de indikatorer som har tilldelats 

stadsbyggnadsnämnden inte lyfter fram dessa frågor. Vi har 

anledning tro att VB för i år kommer att bättre uppmärk-

samma tillgänglighetsarbetet och räknar också med att bli 

delaktiga i ett tidigare skede än den här gången, dvs. under 

beredningens gång. 

   

 

§ 13  Övriga frågor 

Inga övriga frågor togs upp på rådet. 

 

  Mötet avslutades kl. 16.00 

 

   Vid protokollet 

 
     

 

Anita Westergren 
 


